



Aperam announces the termination of the Share Purchase Agreement with Lindsay Goldberg to acquire VDM Metals following objections by the European Commission

Luxembourg, 21 December 2018 (07:00 CET) - Aperam today confirms the termination of the Share Purchase Agreement with Falcon Metals and Lindsay Goldberg Vogel to acquire VDM Metals Holding GmbH ("VDM Metals") as previously announced on April 11 2018.

Despite spending considerable time and effort on explaining the specific nature of the speciality alloys market as well as the benefits of creating a strong European player able to compete in a truly global market, the European Commission upheld its concerns about the impact of the proposed merger with the creation of a European Alloys Champion. As it was not possible to agree on a value accretive outcome of the transaction, in the interest of their stakeholders, Aperam and Falcon Metals and Lindsay Goldberg therefore decided to withdraw from the in depth Phase II investigation launched by the European Commission on November 29, 2018.

Mr. Timoteo Di Maulo, Chief Executive Officer of Aperam, commented:

"The European stainless and speciality alloy steel industry is an essential player in the EU in terms of employment and services to its customers, is competitive and setting benchmark technical and environmental standards thanks to its strong R&D efforts. Today, the European industry is put under tremendous pressure from global competition, in particular from Asia where giant plants are built with often unfair subsidies, and the USA, where these industries and markets are highly protected. The Speciality Alloy Division is addressing the same global markets, in an environment where enlarged product offering, scale and R&D capabilities are essential to compete.

Facing conceptual roadblocks with the creation of a European Alloys champion, not recognizing the existence of global markets for speciality alloys products, is highly regrettable, and has lead us to the conviction that addressing these concerns of the European Commission would make a value accretive deal impossible. In the interest of our shareholders we pursue our strategy and financial policy, hence are left with no choice but to withdraw from the deal.

Looking forward we will continue to rely on our solid balance sheet and self-help measures to withstand an extremely challenging market environment while continuing to look for any value accretive opportunities."

About Aperam

Aperam is a global player in stainless, electrical and specialty steel, with customers in over 40 countries. The business is organized in three primary operating segments: Stainless & Electrical Steel, Services & Solutions and Alloys & Specialties.

Aperam has 2.5 million tonnes of flat Stainless and Electrical steel capacity in Brazil and Europe and is a leader in high value specialty products. Aperam has a highly integrated distribution, processing and services network and a unique capability to produce stainless and specialty from low cost biomass (charcoal). Its industrial network is spread in six production facilities located in Brazil, Belgium and France.

In 2017, Aperam had sales of EUR 4.5 billion and shipments of 1.94 million tonnes.

For further information, please refer to our website at www.aperam.com

Contact

Corporate Communications / Laurent Beaujouy: +352 27 36 27 103
Investor Relations / Thorsten Zimmermann: +352 27 36 67 304



Aperam annonce la fin de l'accord d'achat d'actions avec Lindsay Goldberg afin d'acquérir VDM Metals suite à des objections de la Commission Européenne

Luxembourg, 21 décembre 2018 (07:00 CET) - Aperam annonce aujourd'hui la fin de l'accord d'achat d'actions avec Falcon Metals et Lindsay Goldberg afin d'acquérir VDM Metals Holding GmbH ("VDM Metals") tel qu'annoncé le 11 avril 2018.

Malgré le temps et les efforts considérables consacrés à expliquer la nature spécifique du marché des alliages de spécialités et les avantages à créer un acteur européen capable de faire face à la concurrence sur un marché véritablement mondial, la Commission Européenne a maintenu des inquiétudes quant à l'impact de la proposition de fusion et la création d'un champion européen des alliages. Comme il n'a pas été possible de convenir d'une solution créatrice de valeur pour cette transaction, Aperam et Falcon Metals et Lindsay Goldberg ont décidé, dans l'intérêt de leurs parties prenantes, de se retirer de l'enquête approfondie de Phase II initiée par la Commission Européenne le 29 novembre 2018.

M. Timoteo Di Maulo, CEO d'Aperam, a déclaré:

«L'industrie européenne de l'acier inoxydable et des alliages de spécialités est un acteur essentiel dans l'UE en terme d'emplois et de services pour ses clients, elle est compétitive et elle établit des normes techniques et environnementales de référence grâce à ses efforts importants en matière de R&D. Aujourd'hui, l'industrie européenne subit une pression énorme de la concurrence venant en particulier de l'Asie où des usines géantes sont construites avec des subventions souvent injustes, et des États-Unis où ces industries et marchés sont hautement protégés. La division des alliages de spécialités s'adresse aux mêmes marchés globaux, dans un environnement où une offre élargie de produits, la taille et les capacités de R&D sont essentielles.

Il est hautement regrettable d'avoir à faire face à des obstacles conceptuels qui s'opposent à la création d'un champion européen des alliages et qui nient l'existence de marchés des alliages de spécialités mondiaux. Nous sommes convaincus que répondre aux préoccupations de la Commission Européenne rendrait impossible toute transaction créatrice de valeur. Dans l'intérêt de nos actionnaires, nous poursuivons notre stratégie et notre politique financière, et n'avons d'autre choix que de nous retirer de la transaction.

Dans le futur nous continuerons de nous appuyer sur notre bilan solide et sur nos propres mesures afin de faire face à un environnement de marché extrêmement difficile, tout en continuant à rechercher des opportunités créatrices de valeur. »

A propos d'Aperam

Aperam est un acteur mondial du secteur de l'acier inoxydable, de l'acier électrique et des aciers spéciaux qui exerce des activités dans plus de 40 pays. La Société est structurée en trois segments: Aciers inoxydables et Aciers électriques, Services et Solutions et Alliages et Aciers Spéciaux.

Aperam a une capacité de production de 2,5 millions de tonnes d'acier inoxydable plat en Europe et au Brésil et est un leader dans des créneaux à forte valeur ajoutée comme les alliages et les aciers spéciaux. Aperam possède par ailleurs un réseau de distribution, de traitement et de services hautement intégré ainsi que des capacités inégalées pour produire de l'acier inoxydable et des aciers spéciaux à partir de biomasse à faible coût (charbon de bois). Son réseau industriel est réparti dans six usines principales situées au Brésil, en Belgique et en France.

En 2017, Aperam a réalisé un chiffre d'affaires de 4,5 milliards d'euros et des expéditions d'acier de 1,94 million de tonnes.

Pour de plus amples informations merci de se référer au site web : www.aperam.com.

Contacts

Communication Groupe / Laurent Beaujoyer: +352 27 36 27 103
Relations Investisseurs / Thorsten Zimmermann: +352 27 36 67 304